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Geachte voorzitter, 

onderwerp kenmerk 
Bestuurlijke reactie op rapport rekenkamer 18927568 
Westerschelde Ferry 

Begin oktober hebben wij het concept rapport ontvangen van het onderzoek van de Rekenkamer naar de 
aanbesteding, inbesteding en exploitatie van de veerdienst Vlissingen-Breskens. Wij waarderen het 
onderzoek en gelet op de korte doorlooptijd is er een kwalitatief hoogwaardig resultaat opgeleverd. Een 
aantal conclusies onderschrijven we, bij een aantal conclusies merken we op dat dit achteraf inderdaad 
een te verdedigen conclusie is, maar destijds met de kennis van dat moment de gemaakte keuze 
afdoende onderbouwd was, en bij een aantal conclusies plaatsen we enige nuancering. De 
aanbevelingen uit het rapport nemen we van harte aan. Wij hebben ons voorstel aan Provinciale Staten 
over de toekomst van de Westerschelde Ferry mede gebaseerd op het onderzoek van de Rekenkamer. 

Binnen het eerste thema, de marktverkenning en aanbesteding, concludeert u dat de aanbesteding 
technisch goed uitgevoerd is en dat binnen het aanbestedingsteam de juiste competenties 
vertegenwoordigd waren. 

De informele marktverkenning is uitgevoerd, vooral om de uitgangspunten op hoofdlijnen te toetsen. Een 
soortgelijke concessie was destijds reeds meerdere malen succesvol aanbesteed, de 
basisuitgangspunten bleven ongewijzigd en signalen dat de markt sterk gewijzigd was, ontbraken. Met de 
kennis die op dat moment voorhanden was, was onze overtuiging dat de omstandigheden afdoende 
waren om tot een succesvolle gunning van de concessie te kunnen komen. Dat maakt ook dat er géén 
rekening is gehouden met het uitblijven van inschrijvingen en de optie tot heraanbesteden. 

De conclusie met betrekking tot het informeren van Provinciale Staten over de aanbesteding 
onderschrijven wij. In lijn met de rolverdeling tussen Provinciale Staten en Gedeputeerde Staten bestond 
er geen aanleiding om Provinciale Staten te informeren over het proces van de aanbesteding. Zodra 
duidelijk was dat er geen gunning plaats zou vinden, zijn PS uiteraard wel geïnformeerd. Op 1 juli 2014 
namen we het besluit om de WSF BV op te richten. We hebben Provinciale Staten meegenomen in onze 
afwegingen en ze gelegenheid geboden om wensen en bedenkingen te uiten. De tijdsdruk was groot, 
waardoor er minder ruimte was voor het betrekken van Provinciale Staten buiten de reguliere 
vergaderingen om. Dat kan zijn ervaren als 'een voldongen feit', maar dat was zeker niet de bedoeling. 
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Het uitblijven van een formele evaluatie van het niet slagen van de aanbesteding en het oprichten van de 
WSF BV is een terechte constatering. Hoewel op dat moment logisch te verklaren (alle zeilen moesten 
worden bijgezet om vervolgstappen te nemen om de continuïteit van de dienstverlening van de 
veerdienst te waarborgen), levert het evalueren van een aanbestedingsprocedure nuttige en waardevolle 
informatie op. 

Met vriendelijke groet, 

gedeputeerde staten, 

Drs. J.M.M. Polman, voorzitter 

A.W. Smit, secretaris 

Behoor bij brief d.d. 6 november 2018 met ons kenmeric 18927568. 




